



## 4,001 UAE Nationals benefit from CBUAE's 'National Loans Scheme' since its launch in April 2019

## 4,001 مواطن يستفيدون من "برنامج قروض المواطنين" الذي أطلقه المصرف المركزي في أبريل 2019

**Abu Dhabi (17 February 2020):** The Central Bank of the UAE (CBUAE) has announced that 4,001 UAE nationals have benefited from the 'National Loans Scheme' as of January 31<sup>st</sup> 2020, with a total value of rescheduled loans of AED 5,430 million that was launched less than one year ago.

The National Loans Scheme aims to ease the burden of debt accumulation on UAE nationals for the progression of their financial standing. It is applicable for personal loans granted before implementation of Central Bank's "Bank Loans & Other Services Offered to Individual Customers Regulation" in May 2011, and in the cases where monthly deductions from the salary or the regular income exceeded 50%, and the loan period exceeded 4 years.

The loans of UAE nationals are rescheduled via the Scheme with a monthly instalment limit of 50% of the consumer's income, or 30% of pension salary of retirees. The loans are rescheduled with a cap on maximum interest/profit rate of 3-month EIBOR or less.

**أبوظبي (17 فبراير 2020):** أعلن مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي أنّ 4,001 مواطن استفادوا من "برنامج قروض المواطنين" حتى نهاية يناير 2020، وبلغت إجمالي القروض التي تمت إعادة جدولتها 5,430 مليون درهم تحت شروط البرنامج الذي تمّ إطلاقه منذ أقل من عام.

ويهدف "برنامج قروض المواطنين" إلى تخفيف أعباء ديون المواطنين من خلال معالجة قروضهم الشخصية الاستهلاكية والتي مُنحت قبل دخول نظام القروض المصرفية والخدمات الأخرى المقدمة للعملاء الأفراد حيز التنفيذ في مايو 2011 وتزيد نسبة الاستقطاع الشهري فيها عن 50% من الراتب أو الدخل الثابت وتزيد مدة الاستقطاع فيها عن مدة أربع سنوات.

وتتم معالجة القروض من خلال "برنامج قروض المواطنين" بإعادة جدولة القروض ووضع حد أقصى للاستقطاع الشهري بنسبة لا تتعدى 50% من الدخل الشهري أو 30% من الدخل لعملاء البنوك من المتقاعدين وإعادة جدولة سعر الفائدة/الربح على نسبة الإيبور لثلاث شهور أو أقل.



**H.E. Mubarak Rashed Al Mansoori, Governor of the Central Bank of the UAE, said:** "The Central Bank will continue to follow up the implementation of the 'National Loan Scheme' to ease the burden of debt accumulation for UAE nationals and help them manage their debt settlements. At the same time, ensure that banks comply with Central Bank's regulations."

وصرح معالي مبارك راشد المنصوري، محافظ مصرف الامارات العربية المتحدة المركزي: "سيستمر المصرف المركزي بمتابعة تطبيق برنامج قروض المواطنين من أجل تخفيف عبء تراكم الديون على المواطنين ومساعدتهم على سدادها، وبنفس الوقت التأكد من التزام البنوك بأنظمة المصرف المركزي."

**H.E. added:** "In collaboration with 16 national banks, a total value of AED 5,430 million of loans has been rescheduled for 4,001 UAE nationals. We command participating banks for writing off and saving not less than AED 3,338 million to UAE nationals who have met the Scheme conditions, specifically Abu Dhabi Commercial Bank, First Abu Dhabi Bank and Abu Dhabi Islamic Bank for their efforts to process the largest number of applications."

وأضاف معاليه: "أنه وبالتعاون مع 16 بنكاً وطنياً تمت إعادة جدولة قروض 4,001 مواطن بقيمة 5,430 مليون درهم. ونشكر البنوك المشاركة في برنامج قروض المواطنين على شطب وتوفير مبلغ لا يقل عن 3,338 مليون درهم على المواطنين ممن انطبقت عليهم شروط البرنامج، وعلى رأسهم بنك أبوظبي التجاري وبنك أبوظبي الأول وبنك أبوظبي الإسلامي على جهودهم المبذولة في معالجة أكبر عدد من ديون المواطنين."

Participating banks received a total of 6,040 applications from UAE nationals who have met the Scheme conditions in which 4,001 applications have approved and 2,039 applications in process and under review.

الجدير بالذكر أن البنوك المشاركة في البرنامج قد استلمت عدد 6,040 طلباً من المواطنين ممن تنطبق عليهم شروط البرنامج وتمت الموافقة على عدد 4,001 طلباً ويوجد عدد 2,039 طلب قيد الإجراء والمراجعة.

-Ends-

-انتهى-